
ROMANIA

JUDETUL VASLUI

COMUNA DELENI

CONSILIUL LOCAL

PROCES _ VERBAL,

lncheiat astazi 20 februarie2020, in sedinta ordinara de lucru a Consiliului Local
Deleni, judetul Vaslui, care are loc in localul Centrului Cultural Deleni si incepe la orele
1400.

Convocarea Consiliului Local Deleni, este facuta in conditiile art.133 alin.(1), ar1.134
alin.(1)lit.a), alin.(2) si (3) lit.a) din Ordonanta de Urgenta a Guvernuluinr.57l2019 privind
Codul administrativ, si a Dispozitiei nr.51 din 12 februarie 2020, emisa de primarul
interimar al comunei Deleni, judetul Vaslui.

Domnul secretar general Dandes Sandu, face prezenta domnilor consilieri care
participa la lucrarile sedintei de astazi, prin apel nominal si se constata ca din totalul de
11 consilieri in functie, la sedinta de astazi, participa 11.

Se constata ca sedinta este statutara si legal intrunita, pentru care se declara
lucrarile sedintei deschise. La lucrarile sedintei de astazi participa fara drept de vot
functionarii publici din aparatul de specialitate al primarului si un numar de 20 locuitori ai

comunei Deleni. Sedinta este publica.

In continuare se prezinta procesul - verbal incheiat in sedinta anterioara , din
data de 29 ianuarie2020, conform art.138, alin.(15) din OUG nr.5712019 privind Codul
administrativ. Dupa prezentarea acestuia sunt intrebati domnii consilieri si domnul
primar interimar, daca au de formulat adaugari sau rectificari cu privire la opiniile
exprimate si discutiile consemnate in sedinta anterioara.

Se constata ca nu sunt formulate adaugari sau modificari cu privire la continutul
procesului verbal prezentat. Se supune votului deschis procesul verbal prezentat, care

este aprobat in unanimitate de voturi.

Domnul primar interimar Esanu Doru, prezinta proiectului ordinei de zi a

sedintei de astazi a carui initiatoreste, conform art. 135, alin.(1)si (7) , dupa cum

urmeaza :

1. Proiect de hotarare privind aprobarea bugetului local al comunei Deleni,
pentru anul 2020, a planului de investitii pe anul 2020 si estimarile pentru anii
2021.2022 si 2023:

2. Proiect de hbta
2019 in anul 2020:

utilizarea excedentului bugetar din anul



3. Proiect de hotarare privind alegerea presedintelui de sedinta pentru
f unile martie, aprilie si mai 2020;

Domnul primar interimar Esanu Doru, arata ca acesta este proiectul ordinei de zi a
sedintei propuse pe care o supune la vot .

Proiectul ordinei de zi a sedintei este aprobat cu unanimitate de voturi.

Domnul presedinte de sedinta Popa Neculai lrinel da posibilitatea locuitorilor
prezenti la sedinta sa adreseze intrebari, interpelari sau sa ridice alte probleme de interes
local care prezinta interes. Se constata ca nu sunt interventii in acest sens.

Domnul presedinte de sedinta Popa Neculai lrinel propune a se treaca la ordinea
de zi a sedintei si a se prezenta primul punct si anume:

l.Proiect de hotarare privind privind aprobarea bugetului local al comunei
Def eni, pentru anul2020, a planului de investitii pe anul 2020 si estimarile pentru
anii 2021,2022 si 2023;

Domnul Popa Neculai lrinel, presedinte de sedinta, da cuvantul domnului primar
interimar Esanu Doru, pentru a se prezenta propunerile proiectului de buget local pe
anul2020, planul de investitii si estimarile pentru anti 2021,2022 si 2023.

Domnul primar interimar Esanu Doru, prezinta domnilor consilieri si domnilor
participanti (locuitori ai comunei si functionari publici) proiectia de buget si planul de
investitii pentru anul2020 in programul Power Point .

Se previnta cronologic Partea de venituri care alcatuiesc toate veniturile bugetare
in acest an fiscal, pe capitole, subcapitole pe fiecare venit in parte, detaliat dupa cum
urmeaza'.

VENITURI TOTAL

-Cotesisumedefa|catedinimpozitulpeVenit-213mii|ei:

-Sume alocate din cote defalcate din impozitul pe venit pentru echilibrarea
bugetelor locale 1.391 mii lei;

-Sume defalcate din T.V.A 827 mii lei;

3.415 mii lei, care se compune din:

-Subventii de la bugetul de stat (sanatate)

VENITURI PROPRII

lmpozite si taxe pe proprietate

Taxa pentru utilizare bunuri, autorizari si licente

Alte impozie si taxe fiscale

Venituri din p

65 mii lei;

919 mii lei;, care se compune

378 mii lei;

7 000 lei;

55 mii lei;

160 mii lei;Vanzari de

318 mii lei;



Se precizeaza ca aceste sume constituie sursa veniturilor pentru anul fiscal 2020,
care maijos se va detalia cum sunt programati pe fiecare cheltuiala.

Se prezinta in continuare partea de cheltuieli, care se detaliaza dupa cum
urmeaza:

CHELTUIELI TOTAL 4.661 .426 lei, care se
compune din 3.415 mii lei din veniturile totale ale bugetului pe anul2020 si suma de
1.246.426lei, din excedentul anului 2019, care va fi utilizat pentru investitii in acest an.

Cheltuielile se prezinta astfel. TOTAL 4.661.426lei, din care :

Propunerile de cheltuieli pentru Sectiunmea de functionare:

-Personal 1 837.050 lei,

'1 010.950 lei;-Materiale

-Sectiunea de dezvoltare

419.000 lei;

'18.000 lei;

110.000 lei;

20.000 lei;

1.246.426lei.

Detalierea cheltuielilor pe capitole:

Administratie publica 1.584.000 lei; din care personal

1.326.500 lei, materiale227.500 lei si cheltuieli de dezvoltare 30 000 le,

Paza 66.650 lei, din care . personal 46.650 lei,bunuri si servicii (alegeri) 5.000 lei

si fond de rezerva 20.000 lei.

Aparare civila si situatii de urgenta 51.650 lei, din care: personal 48.650 lei si

materiale PSI 3.000 lei.

Invatamant 357.000 lei, din care. materiale 13.000 lei, tichete sociale gradinita

25.000 lei, naveta cadre didactice 12.000lei, copii cu CES 23 000 lei, lnvestitii
invatamant-Cofinantare proiect modernizare scoli 170.000 lei, -supraveghere camere

video scoli 15.000 lei si expertiza scoala 6 Sali de clasa 15.000 lei.

Sanatate 60.000 Bi Oin care. personal 57.000 lei si materiale 3.000 lei

Cheltuieli cu sectiunea de functionare

Gheltuieli cu sectiunea de dezvoltare

-Asistenta sociala

-Burse scolare

-Susti nerea cultelor (Biserici

-Fond de rezerva

Cultura 45

3.415 mii lei;

1.246.426lei.

nal 51.250 lei, materiale 48.450lei, sustinerea cultelor

250.000 lei (pavare curte centru cultural si scena)
a

110.000 lei si



Asistenta sociala 688.000 lei, din care: personal 312.000 lei, indemnizatii
persoane cu handicap 362.000 lei, incalzire locuinte Lg.4'16 -5.000 lei, ajutor incalzite
locuinte populatie 9.000 lei.

Gospodarire comunala 684.436 lei, din care incalzire si iliminat 50.000 lei, alte
actiuni de gospodarire comunala 18.000 lei, reparatii curente Statie apa Moreni 23.000
lei, consum curemt statie pompa Moreni 8.000 lei, alte servicii (cismele) 22.000 lei.

Nomenclator stradal 10.000 lei,expertixa aductiune apa 15.000 lei, statie clorinare
Moreni 25.000 lei, extindere retea de gaz 440.000 lei, expertiza Primaria veche 15.000
lei, sistem de suptaveghere in satele Bulboaca, Deleni sizizinca 25.000 lei si onorariu
avocat 7.000 lei.

Protectia mediului -materiale-100.000 lei

Agricultura -materiale,bunuri si servicii 5.000 lei.

Drumuri si poduri 550.000 lei, din care-materiale 347.000 lri si cofinantare
drumuri 203.000 lei

Alte actiuni -materiale 55.000 lei

ln continuare se prezinta Planul de investitii pe anul 2020, conform Anexei nr.2la
proiectul de hotarare.Se arata ca sumele estimate in planul de investitii, sunt cele
detaliate si in bugetul prezentat.

Se prezinta Strategia anuala de achizitii publice pe anul 2020, conform Anexei nr.3
la Proiectul de hotarare.

Se prezinta Planul de achlzitii publice conform Anexei nr.4la Proiectul de hotarare.

Se prezinta estimarile bugetului local pentru anii 2021,2022 si 2023 atat la partea

de venituri cat si la partea de cheltuieli.

Domnul primar interimar, arala ca acestea sunt propunerile de buget pentru acest
an , care a fost elaborat cu mare dificultate , avand in vedere complexitatea activitatilor
din administratia publica locala si sa echilibram pe cat posibil finantarea in bune conditii
pe toate capitolele , subcapitole, articole si alineate.

Daca suntdiscutii cu privire la repartizarea cheltuielilor, rog sa sefaca inscrieri la

cuvant.

Domnul Popa lrinel , presedinte de sedinta, precizeaza ca sumele rezultate din

excedent nu sunt rezultatul numai de la economisirea cheltuielilor de personal datorita
posturilor vacante, aceasta suma a rezultat de la toate capitolele. Mai arata ca este

trecuti. nu este important cat este , ci faptul, daca este executata lucrarea

propusa

Aduce la c consilieri, ca la elaborarea avizului comisiei de buget

finante a fo nt prin care propune sa fie alocate fonduri pentru



extinderea retelei electrice la Movila de la ultima casa -Helgiu si pana la Ambrosa,
deoarece nu sunt stalpi, nu este iluminat drumul respectiv pe o distanta de aproximativ
300 metri si sunt oameni, copii care fac naveta. Mai propune a se amenaza drumul
respectiv pe ambele parti, sa se faca defrisari de salcamii care sunt crescuti pe

margine, deoarece se arunca gunoaie .

Intreaba daca domnii consilieri sunt deacord cu aceasta propunere si cu
amendamentu I form ulat.

Domnul primar sustine initiativa domnului consilier, arala ca va urmari realizarea
extinderii retelei electrice, dar la acest moment nu putem sustine financiar, deoarece
trebuie sa renuntam la alte investitii propuse in buget

Domnul consilier Palalae Vasile, precizeaza ca la Biserica Deleni de sus, suma
repartizata este foarte mica, deoarece este necesata o suma mai mare la continuarea
lucrarilor. Consider ca este necesar sa suplimentam suma alocata.

Domnul primar raspunde: de unde sa mai luam bani? de unde sa renuntam?

Domnul Popa lrinel sustine ca se poate renunta de la cultura, sa se amane
construirea scenei si cu punerea pavelelor.

Domnul primar sustine ..sa vedem cum se incaseaza veniturile ca sa putem

cheltui".

Domnul Maftei Cezar, intreaba daca la drumurile propuse pentru balastare se vor
mai intocmi proiecte, si daca va fi asa se va face cheltuiala din buget,care ulterior nu se

maijustifica dupa aprobarea proiectelor. Mai intreaba de ce este nevoie sa se faca
expertiza la Scoala cu 6 Sali de clasa, deoarece au fost facute plati fara justificare, sunt
intocmite devize de lucrari care nu au fost executate.

ll. Domnul Popa lrinel, presedinte de sedinta propune a se trece la

aprobarea proiectului de hotarare in forma prezentata, care este aprobat cu
unanimitate de voturi.

In continuare domnul Popa Neculai lrinel, presedinte de sedinta propune a se trece
la punctul doi al ordinei de si si anume:

Proiect de hotarare privind utilizarea excedentului bugetar din anul 20'19 in anul

2020.

Domnul primar prezinta propunerile cu investitiile ce urmeaza afi realizate in acest

an din excedentul bugetar al anului 2019 ce va fi utilizat in acest an.

Arata ca asa dupa cum a prezentat propunerile de buget, unde au fost detaliate

toate investitiile, acestga sunt preluate si in acest proiect de hotarare fiind detaliate pe

capitole si investitia c{ urmeaza a fi realizate.

La Cap.51 nstrui o magazie la sediul actual al Primariei, pentru

depozitare d arte din arhiva, unde s-a estimat suma de 30.000 lei.



La Cap. 65.02.71Se va continua cofinantarea proiectului de modernizare Scoli,
unde s-a propus suma de 170.000 lei.

Sistem de supraveghere video in scoli cu suma de 15.000 lei si Expertiza scoli cu
suma de 15.000 lei

La Cap.67.02.71Amenajare scena si pavele la Centru cultural cu suma de
250.000 lei.

La Cap.70.02.71. Extindere aductiune de gaz metan in satele '.Zizinca (intocmire
proiect, deoarece nu a fost intocmit la aceasta localitate ) si continuare lucrari in satele
Bulboaca si Deleni, cu suma de 440.000 lei .

Extinderea sistemului de supraveghere video in satele Bulboaca, Zizinca si
Deleni de Jos cu suma de 25.000 lei.

Achizitionarea nomenclatorului stradal cu suma de 10.000 lei.

Expertiza aductiune apa cu suma de 15.000 lei.

Statie de clorinare in satul Moreni cu suma de 25.000 lei.

Expertiza primaria veche cu suma de 15.000 lei.

Onorariu avocat (plata neefectuata) cu suma de 7.000 lei si

Lucrari de cadastru cu suma de 25.000 lei.

La Cap.84.02.71 Cofinantare proiecte drumuri cu suma de 203.000 lei.

Aceste sunt sumele prevazute pentru investitii din excedent, asa dupa cum au fost
detaliate si la primul punct, la prezentarea bugetului local.

Domnul primar intreaba daca sunt discutii la acest punct.

Nu sunt discutii la proiectul de hotarare prezentat

Domnul Popa Neculai lrinel, presedinte de sedinta supune la vot proiectul de
hotarare, care este aprobat in unanimitate de voturi.

Domnul Popa Neculai lrinel, presedinte de sedinta, Intreaba daca sunt discutii la
proiectul de hotarare?

Se constata ca nu sunt inscrieri la discutii di supune aprobarii votului deschis
Proiectul de hotarare privind utilizarea excedentului din anul 2019 in anul 2020, care

este aprobat in unanimitate de voturi.

lll. Se trece la ultumul punct de pe ordinea de zi: Proiect de hotarare privind
alegerea presedintelui de sedifia pentru lunile martie, aprilie si mai 2020.

Se fac propu. innare a presedintelui de sedinta.

D-ul consi n, propune pe d-l consilier Balan Marius.



D-l consilier Florea Vasile propune pe d-l consilier Bot Valentin.

D-l consilier Popa Neculai lrinel propune pe d-l palalae Vasile.

Se trece la aprobarea primei propuneri de alegere a presedintelui de sedinta,
respectiv Balan Marius, care este aprobata cu un numar de 7 voturi pentru, 3 voturi
impotriva (Danu Emil, Florea Vasile si Anton Valerica) si o abtinere balan Marius.

A fost ales cu 6 voturi pentru d-l consilier Balan Marrus, ca presedinte de sedinta
pentru lunile martie, aprilie si mai 2020.

In continuare domnul Popa Neculai lrinel intreaba pe domnii consilieri si imnvitati,

daca au de ridicat sau de adus in atentie anumite probleme care prezinta interes, sa se

inscrie la cuvamnt.

Se inscrie la cuvamnt d-l consilier Bot Valentin, care ridica problema cladirii Statie

de autobuz din centru. Intreaba locuitorii ce parere au sa fie reparata s-au sa fie

demolata.

Domnul consilier Popa Neculai lrinel intervine si arata ca aceasta problema este

adusa in discutie de doi ani la fiecare sedinta.

Domnul secretar informeaza ca aceasta cladire a fost construita de catre Autogara

Vaslui, cu mult inainte de anii 1990. Nu este inventariata in domeniul public al comunei

si nu putem noi sa ne pronuntam cu privire la acest aspect. Trebuie sa ne interesam la

Autogara sa vedem daca figureaza inventariata la ei.

Domnul Moroi Gheorghe, locuitor intreaba cine este ales consilier pe zona de la
ghilahoi, se incaseazabanii pe degeaba ca nu se vede nici un fel de activitate.Nu se

implica nimeni in calitate de consilier, sa se implice in zona respectiva.

Acesta formuleaza propunerea ca statia de autobuz sa fie reparata iar starea de

mizerie din comuna sa se rezolve cu gunoaiele.

Domnul consilier Palalae Vasile raspunde ca el este pe acea zQna, iar cu banii

incasati, se suna de la Primarie cand sa se prezinte sa ridice indemnizatia. Mai arata ca

trebuia sa se faca o repaftizare a consilierilor locali pe sectoare sa stie fiecare unde

raspunde.

Domnul primar interimar afirma ca-si insuseste critica adusa.

Domnul consilier Popa Neculai lrinel arata ca unii cetateni din comuna nu stiu cine

este consilier din Deleni de Jos, desi s-a implicat mult in activitatea de ales local si

doreste sa faca o prezentare a activitatii lui de cand este consilier. Arata ca a insistat

mult pentru a se largi si asfalta drumul de la Movila si multe altele, dar multa lume nu

stie ce a facut el. Mai arata ca toti locuitorii comunei trebuie sa participe la sedintele de

consiliu.

Domnul Dono itor, propune ca iluminatul public sa se aprinda la o ora

mar larzre sr sa ob mai devreme deoarece s-a marit ziua si este consum
t:,1, 1 1'iii it
'. 

JJcare se plateste.
t7



Domnul primar interimar Esanu Doru precizeaza ca este bine ca locuitorii comunei
sa participe la sedintele de consiliu in numar mai mare, sa aduca informari cu probleme
de interes public. Mai arata caar fi bune ca din indemnizatiile de consilieri locali sa fie
donate primariei doua sambrii. El va dona doua salarii.

Domnul Palalae Vasile arata ca ar trebui ca iumatate din indemnizatie sa fie donata
consiliului local.

D-l consilier Popa Neculai lrinel, presedinte de sedinta intreaba locuitorii daca mai
sunt probleme de rezolvat?

Se constata ca nu mai sunt discutii, pentru care se propune incheierea lucrarilor
sedintei, care este aprobata in unanimitate de voturi.

Sedinta se incheie la orele 16.00.

PRESEDINTE DE SEDINTA,

Popa N culfil,lrinel Secretar general U.A.T.Deleni,

Dandes Sandu


